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Tbv Statenvergadering d.d  18-12-2017  

Commissie   

Datum commissievergadering 4-12-2017  

 

 

 

Onderwerp:     Voordracht ecologische maatregelen Markermeer 

 

De commissie adviseert: 

De Voordracht Ecologische maatregelen Markermeer kan als hamerstuk worden doorgeleid naar PS van 18 

december 2017 

 

 

Uittreksel concept-verslag commissie NLWM 04-12-2018: 

6a.  Water/Natuur: Voordracht Ecologische maatregelen Markermeer 

De voorzitter heet de heer Loggen welkom voor zijn eerste optreden als portefeuillehouder Water in de 

commissie NLWM. Hij licht het agendapunt toe en geeft het in bespreking. De technische vragen van D66 

zijn beantwoord. 

 

EERSTE TERMIJN 

Mevrouw Rommel (VVD) geeft aan dat de voordracht als hamerstuk naar PS kan. Ze vraagt hoe GS omgaan 

met het gebrek aan draagvlak bij de maatregelen voor de Noord-Hollandse kust, hoe de 

recreatiemogelijkheden worden vergroot, wat de stand van zaken rond het fonteinkruid is en of de 

vormgeving wordt uitgewerkt in overleg met de omgeving inclusief de visserij. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) vraagt waarom de VVD de koppeling maakt tussen ecologie en recreatie. 

 

Mevrouw Rommel (VVD) ziet deze koppeling in het rapport. 

 

De heer Rook (D66) is positief over het verbeteren van de ecologie in het Markermeer en is blij dat de 

kansen voor de natuur worden benut. Hij vraagt of er bij de Hoornse Hop nog  participatiemogelijkheden 

zijn voor bewoners. De investering van 1,5 miljoen is afhankelijk van financiering door het Rijk. Hij vraagt 

of dit een onzekere factor is voor de doorstart. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) maakt GS complimenten voor de voordracht. Het uitstel heeft geleid tot het 

sterk project, maar hij meent dat het budgetgestuurd is door de bijdrage van Rijkswaterstaat. Het geld 

zou ook elders besteed kunnen worden. Hij weet dat er nog wel bestuurlijke belemmeringen zijn bij de 

versterking van de Markermeerdijken. Het is goed dat Trintelzand er komt, maar de PvdA heeft zorgen 

over het mogelijk snel verdwijnen van de zandige versterking. De heer Papineau Salm is blij met de 

uitwisseling voor lepelaars tussen de Oostvaardersplassen en het Markermeer en pleit voor een tunnel als 

verbinding bij het IJmeer. 
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De heer De Kam (CDA) is blij dat er een uitvoerbaar plan gereed is, hoewel het ontbreken van een 

voorkeursalternatief hem doet twijfelen aan de uitvoerbaarheid ervan. Hij vraagt of gedeputeerde het 

keuzebuffet met de vier maatregelen kan toelichten en of hierover nog aanvullende besluitvorming nodig 

is. 

 

De heer Van der Sluijs (PVV) begrijpt dat de 1,5 miljoen voor luwtemaatregelen bij de Hoornse Hop is 

doorgeschoven. Hij vraagt of de leerpunten uit de voorgaande periode zijn meegenomen in het voorstel 

en meldt dat de voordracht als hamerstuk naar PS kan. 

 

Mevrouw De Groot (SP) steunt de meeste voorgenomen ecologische maatregelen, omdat er meer ruimte 

voor natuur komt. Ze denkt dat toeristen uit Amsterdam er naartoe zullen komen en vraagt naar de stand 

van zaken van de vooroevers en de mening van bewoners daarover. De SP is blij met de 

natuurversterkende maatregelen, maar wacht voor het bepalen van haar standpunt de uitkomsten van 

eventuele gesprekken met bewoners af. 

 

De heer Kramer (GroenLinks) vindt dat de provincie bij vrijval van 1,5 miljoen moet bezien welke 

bestemming de hoogste urgentie heeft. Het is goed om de ecologie van het Markermeer te versterken. Hij 

vraagt gezien de leerpunten bij de Hoornse Hop hoe GS weten dat het geld hier goed wordt ingezet en het 

verwachte profijt zal opleveren. 

 

De heer Van Liere (PvdD) dankt GS voor de goede voordracht en steunt deze. Hij is, vooruitblikkend naar 

het volgende agendapunt, blij dat GS plannen kunnen maken die goed uitpakken voor de natuur. 

 

De heer Klein (CU/SGP) meent dat PS met de voordracht geld beschikbaar stellen voor de Noord-Hollandse 

Kust en het Trintelzand en dat er geen keuzebuffet is. Het is goed om in te zetten op natuur en kust, maar 

ook hij heeft zorgen over de mate van betrokkenheid van omwonenden. Hij vraagt of GS weten hoe 

omwonenden de plannen beoordelen, of de kosten van het project Trintelzand hoger kunnen worden dan 

het nu totaal beschikbare budget en of de impact van het veranderen van het waterpeil is meegenomen. 

 

De heer Bouberg Wilson (PNH) hoort van gedeputeerde graag een toelichting op de invulling van de 

burgerparticipatie in dit project. Hij leest dat de kleine projecten in de voordracht niet leiden tot de grote 

systeemverandering met betrekking tot de gewenste slibgradiënt en vraagt hoe deze dan wordt bereikt en 

op welke termijn. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) heeft vanuit diverse gemeenten signalen gekregen dat burgers niet positief 

zijn over de vooroevers en vraagt hoe zij zijn betrokken bij dit proces. 

 

De heer Loggen (ged.) dankt de commissie voor de steun voor de voordracht. Het streven is het 

verbeteren van de status van het Markermeer, met luwtemaatregelen in de Hoornse Hop en een 

afnemende gradiënt door afname van de waterplantengroei. Uit onderzoek blijkt dat het effect van deze 

maatregelen heel beperkt was, zeker gezien de kosten die zijn gemaakt en de weerstand in het gebied. 

Onder het motto "beter ten halve gekeerd dan ten hele gedwaald" wordt het project niet doorgezet. De 

plannen voor het Markermeer moeten bovendien in samenhang met de investeringen in de omliggende 

natuur- en watergebieden worden gezien, waardoor met meer geld meer kan worden gedaan. Het 

geldbedrag valt overigens niet vrij, maar is bestemd voor dit project. Gedeputeerde denkt niet dat het plan 

het maximale effect sorteert, maar het draagt wel bij aan een beter ecologisch systeem. De provincie wil 

de burgers hierbij betrekken, maar moest eerst zeker weten dat het geld kon worden herbestemd. De heer 
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Loggen is blij met de extra gelden die inmiddels beschikbaar zijn voor maatregelen op Noord-Hollands 

grondgebied. GS willen de plannen met de omgeving delen, maar dan moet de inhoud wel duidelijk zijn. 

De maatregelen zijn nodig zowel voor de afname van de slibgradiënt als voor de kwaliteit van de 

vispaaigronden. De provincie heeft hier goede ervaring mee bij Koopmanspolder. 

Gedeputeerde kent de weerstand tegen vooroevers en wil deze plannen in goed overleg met de bewoners 

uitvoeren. Een goede uitleg van doel en belang is noodzakelijk, zodat iedereen zich betrokken voelt bij het 

proces. 

 

Mevrouw De Groot (SP) weet dat lang niet iedereen zich betrokken voelt. 

 

De heer Loggen (ged.) maakt een duidelijk onderscheid tussen het provinciale project voor ecologische 

maatregelen en het project voor de Markermeerdijken van het Hoogheemraadschap en de Alliantie. De 

provincie is daar niet verantwoordelijk voor, maar stelt goede burgerparticipatie als randvoorwaarde. 

Gedeputeerde weet dat de zandige oplossing bij Trintelzand versterkt wordt aangelegd, binnen een 

taakstellend bedrag van 1,5 miljoen. Het Rijk staat aan de lat als dit onvoldoende is. 

GS proberen zo veel mogelijk maatregelen parallel te laten lopen met de versterking van de 

Markermeerdijken. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) meent dat er nog bestuurlijke hobbels zijn. 

 

De heer Loggen (ged.) erkent dat er nog discussiepunten zijn over de finale uitwerking van de 

Markermeerdijkenversterking. Men is het bestuurlijk eens over het nut en de noodzaak van de 

dijkversterking, maar dit geldt niet voor het ruimtebeslag van de gekozen oplossing. Dat is een 

participatiehobbel. In januari of februari organiseert gedeputeerde een technische briefing over de 

Markermeerdijken met de Alliantie. De bestuurlijke hobbel bij Durgerdam-Uitdam is genomen. 

 

De heer Rook (D66) herhaalt zijn vraag of de toezegging van het Rijk onzeker is. 

 

De heer Loggen (ged.) benadrukt dat het Rijk zich heeft gecommitteerd aan de genoemde bedragen. 

 

TWEEDE TERMIJN 

De heer Kramer (GroenLinks) merkt op dat dit besluit niet ongewijzigd kan worden uitgevoerd als 

onverhoopt de keuze op een andere aanpak valt. Hij wacht af wat het besluit over de Markermeerdijken 

zal zijn, maar is akkoord met de ecologische bestemming van de middelen. 

 

De heer De Kam (CDA) ziet dat is gekozen voor twee maatregelen, maar wil weten of GS op korte termijn 

terugkomen bij PS voor financiering van de twee niet gekozen maatregelen. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) steunt de voordracht en is blij dat die niet leidt tot een uitbreiding van de 

Markerwadden. 

 

Mevrouw De Groot (SP) kan instemmen met de voordracht als gedeputeerde toezegt serieus werk te 

maken van burgerparticipatie, zodat de maatregelen gedragen worden door de bewoners. 

 

De heer Bouberg Wilson (ONH) is met de toelichting en de beantwoording akkoord met de voordracht. 

Deze kan als hamerstuk worden doorgeleid naar PS. 

 

Mevrouw De Meij (50PLUS) stemt in met de voordracht. 
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De heer Loggen (ged.) zegt toe in gesprek te gaan met de bewoners en zo te zorgen voor draagvlak. 

Hij legt uit dat de provincie altijd een aantal projecten op de plank heeft om bij voorkomende meevallers 

in te zetten. Of GS terugkomen naar PS met de overige maatregelen hangt sterk af van de ontwikkelingen. 

Het is duidelijk dat de PvdA deze periode geen geld meer wil besteden aan de Markerwadden. Deze 

voordracht besteedt geen Noord-Hollands geld aan de Markerwadden. 

 

De voorzitter concludeert dat de Voordracht Ecologische maatregelen Markermeer als hamerstuk wordt 

doorgeleid naar PS van 18 december 2017.  

 


